



الاتحاد البرلماني الدولي  
من أجل الديمقراطية، من أجل التصنيع.

## المؤتمر العالمي الثامن للبرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي 15 و 16 حزيران/يونيو 2022، شرم الشيخ، مصر

إلى: رؤساء مجموعات الاتحاد البرلماني الدولي

25 نيسان/أبريل 2022

تحية طيبة وبعد،

يسرنا أن ندعوكم إلى حضور المؤتمر العالمي الثامن للبرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي المزمع عقده في مدينة شرم الشيخ بمصر في 15 و 16 حزيران/يونيو 2022. وسيكون موضوع المؤتمر "النواب الشباب من أجل العمل المناخي". وسينظم المؤتمر بالاشتراك بين الاتحاد البرلماني الدولي ومجلس النواب المصري.

ويُعَدُّ المؤتمر العالمي للبرلمانيين الشباب، الذي يعقده الاتحاد البرلماني الدولي كل سنة، محفلاً فريداً للنواب الشباب من أجل الاجتماع والتبادل والتعلم وتحديد الاستراتيجيات المشتركة والمبتكرة لتعزيز تمكين الشباب. وركزت دورات المؤتمر العالمي، منذ عام 2014، على مسألة تمكين الشباب، وقدمت توجيهات سياسية في مجالات عدة منها المشاركة السياسية، والسلام والأمن، وأهداف التنمية المستدامة، والإدماج الاجتماعي والاقتصادي، والتعليم والتوظيف، والرفاه، والتعافي من جائحة كوفيد-19.

وسيتابع المؤتمر الثامن للبرلمانيين الشباب تلك الجهود بالوقوف على قضية وجودية قد تُعدّ من أكثر قضايا العصر إلحاحاً وتتطلب استجابة دولية قوية وهي مكافحة تغير المناخ والتخفيف من آثاره والتكيف معه.

ويسرنا أن ندعوكم إلى إيفاد وفد يتألف من أربعة نواب شباب كحد أقصى (لا تتجاوز سنهم الخامسة والأربعين) لحضور المؤتمر. ونشجعكم على تكوين وفد متوازن بين الجنسين حتى يغطي المؤتمر مجموعة متوازنة من الآراء. ونشجعكم أيضاً على ضم أصغر أعضاء برلمانكم سناً إلى الوفد.


وسيكون المؤتمر منبراً لتوسيع مدارك النواب الشباب فيما يخص الجهود الدولية المبذولة للتصدي لتغير المناخ، وتبادل السياسات والإجراءات البرلمانية المتخذة لمواجهة الأزمة، وتنسيق الحلول لضمان حماية الكوكب وحقوق الإنسان. وستُقدّم دراسات إفرادية عن موضوعات عدة مثل دور البرلمان في اعتماد التشريعات المتعلقة بتغير المناخ، وتوفير الرقابة، والاستفادة من أصوات المجتمع المدني. وستُقدّم أيضاً أمثلة على التدابير المبتكرة التي اتخذتها البرلمانات، مثل عمليات تقييم الأثر البيئي في ميزانيات الدول، والعدد المتزايد من البرلمانات التي تتكيف لتكون أكثر استدامة بيئياً. ولذلك، نشجّع الوفود على تحضير أمثلة للممارسات الفضلى المتبعة في بلدانها من أجل مشاركتها مع الحاضرين.

وتجدون طيه معلومات إضافية عن المؤتمر، ومذكرة مفاهيمية، وجدول أعمال أولياً. ويمكن إكمال التسجيل باللغة الإنجليزية أو الفرنسية عبر الرابط التالي: <https://registration.ipu.org/d/28qvlb/>. وسنكون ممتنين لو أكملتم تسجيل برلمانكم بحلول يوم 13 أيار/مايو 2022.

وإننا نتطلع إلى استجابتكم والترحيب بالبرلمانيين الشباب في شرم الشيخ.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير،

  
د. حنفي جبالي  
رئيس  
مجلس النواب المصري

  
دوارتي باتشيكو  
رئيس  
الاتحاد البرلماني الدولي



Inter-Parliamentary Union  
For democracy, for everyone.



## Eighth IPU Global Conference of Young Parliamentarians 15 and 16 June 2022, Sharm el-Sheikh, Egypt

To: Presidents of IPU Groups

25 April 2022

Dear Madam President,  
Dear Mr. President,

We are pleased to invite you to the Eighth IPU Global Conference of Young Parliamentarians to be held in Sharm el-Sheikh, Egypt, on 15 and 16 June 2022. The theme of the Conference will be *Young MPs for climate action*. The Conference is being jointly organized by the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the Egyptian House of Representatives.

The IPU's annual Global Conferences of Young Parliamentarians are unique platforms for young members of parliament to get together, exchange, learn and define common and innovative strategies to advance youth empowerment. Since 2014, the Global Conferences have addressed topical issues linked to youth empowerment and have provided policy orientation in areas such as political participation, peace and security, the Sustainable Development Goals, social and economic inclusion, education and employment, well-being, and the COVID-19 pandemic recovery.

The eighth edition of the Global Conference of Young Parliamentarians will pursue these efforts by reflecting on what may be the most pressing and existential issue requiring strong international responses: the fight to mitigate and adapt to climate change.

We are pleased to invite you to send a delegation of up to four of your young MPs (upper age limit of 45 years) to attend the Conference. In order to benefit from a balanced range of views, we encourage you to send a gender-balanced delegation. We also encourage you to include the youngest members of your Parliament in the delegation.

The Conference will be a platform to empower young MPs with greater knowledge on the international effort to address climate change, the sharing of policies and parliamentary actions to confront the crisis, and the coordination of solutions to ensure that the planet and human rights are protected. Case studies on topics such as the role of parliament in adopting legislation related to climate change, providing oversight, and harnessing the voices of civil society will be presented. Examples of innovative measures taken by parliaments, such as environmental impact assessments in state budgets, and the increasing number of parliaments adapting to be more environmentally sustainable will also be showcased. Delegations are therefore encouraged to come prepared with examples of good practices from their home countries to share with their colleagues.

Please find attached additional information related to the Conference, a concept note, and a preliminary agenda. Registration can be completed at the following link: <https://registration.ipu.org/d/28qvlb/>. We would be grateful if you could complete your Parliament's registration by 13 May 2022.

We look forward to hearing from you and to welcoming the young parliamentarians to Sharm el-Sheikh.

Yours sincerely,

Duarte Pacheco  
President  
Inter-Parliamentary Union

Dr. Hanafy Gebaly  
Speaker  
Egyptian House of Representatives